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REVISTA PRESEI 

 

 

 PROTEST REUȘIT: Dan Barna le-a făcut elevilor strânși în fața guvernului 

PROMISIUNI 

Vicepremierul Dan Barna s-a întâlnit, joi, cu o parte din membrii Consiliului 

Național al Elevilor care au protestat în fața Guvernului față de eliminarea 

transportului gratuit. 

Dan Barna a discutat despre ce urmează să se întâmple cu transportul feroviar 

pentru elevi, conform Mediafax. 

„I-am asigurat că vor beneficia în continuare de gratuitate și că Guvernul ține cont 

în noul buget de nevoia celor peste 400.000 de elevi navetiști de a ajunge la școală 

și de dificultatea cu care mulți elevi se confruntă când vine vorba de a călători din 

localitatea de domiciliu spre localitatea unde învață”, a spus Barna. 

Discuțiile vicepremierului cu elevii au mai vizat și criteriile programului Euro 200 

de achiziție de calculatoare de către elevi și despre sistemul de burse școlare și cum 

poate acesta să fie îmbunătățit din perspectiva elevilor. 

„Ca o notă personală, e întotdeauna un lucru bun când tinerii nu numai că își 

cunosc drepturile dar găsesc timpul și energia să discute și să argumenteze despre 

ele. Întâlnirea de azi (joi – n.r.) mi-a dat speranță. E un semn că țara asta are un 

viitor și acesta va fi mai bun decât trecutul ei”, a mai spus Dan Barna. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Buget 2021/ Ministerul Sănătății primește cu 11% mai puțini bani. 

Ministerul Educației va avea cu 0,81% mai mulți bani decât în 2020 

Ministerul Educației urmează a avea un buget de 28,5 miliarde lei în 2021, 

conform proiectului de buget, cu 0,81% peste execuția anului 2020. Atenție, este 

vorba strict de banii care vor fi alocați de la buget.  
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În ceea ce privește Ministerul Sănătății, va primi 17,4 miliarde lei, cu 11,2% sub 

execuția pe 2020. Din această sumă, 2,3 miliarde ar urma să se ducă pe cheltuieli 

de personal, 4,8 miliarde le bunuri și servicii, iar 9,5 miliarde pe transferuri între 

unități ale administrației publice. 

Proiect buget 2021 

Dacă ne uităm la principalele capitole bugetare la Ministerul Educației, din cele 

28,5 miliarde lei, circa 20 miliarde ar urma să se ducă pe cheltuieli de personal (-

1,5%), 86,5 milioane lei pe bunuri și servicii (-70,8%), 5,6 miliarde lei pe 

transferuri între unități ale administrației publice. 

*Atenție, este vorba despre sumele acordate de la bugetul de stat. Nu sunt incluse 

și veniturile proprii 

Bugetele celorlalte instituții: 

 Ministerul Afacerilor Externe va primi cu 3% mai puțin, bugetul urmând a 

se ridica la 1,06 miliarde lei. 

 Ministerul Afacerilor Interne urmează a primi cu 1,75% mai mult, respectiv 

20,9 miliarde lei 

 Ministerul Agriculturii va primi cu 10% mai mult, respectiv 25,9 miliarde 

lei. 

 Ministerul Apărării primește cu 3,4% mai mult, respectiv 20 miliarde lei. 

 Ministerul Cercetării și Inovării primește cu 24,3% mai mult, respectiv 1,92 

miliarde lei 

 Ministerul Culturii primește cu 12,8% mai mult, respectiv 894,2 milioane 

lei. 

 Bugetul Ministerului Dezvoltării va fi mai mic cu 19,19%, la 7,15 miliarde 

lei 

 Ministerul Economiei, Antreprenoriatului și Turismului va primi cu 186% în 

plus, urmând a avea un buget de 6,58 miliarde lei 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-11-24599862-0-proiect-buget-2021.pdf
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 Ministerul Energiei va primi cu 45% mai mult, suma alocată de la buget 

urmând a fi de 889 milioane lei 

 Ministerul Finanțelor va avea un buget mai mic cu 3%, urmând a se ridica la 

5,39 miliarde lei 

 Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene va avea un buget mai mare 

cu 11,3%, urmând a se ridica la 2 miliarde lei 

 Ministerul Justiției urmează să aibă un o alocare mai mică cu 2,5%, la 4,68 

miliarde lei 

 Ministerul Apelor și Pădurilor va avea un buget mai mare cu 18,8%, urmând 

a se ridica la 1,32 miliarde lei 

 Ministerul Muncii va avea un buget mai mare cu 10%, respectiv de 53,7 

miliarde lei 

 Ministerul Public – mai mult cu 2,3%, la 1,54 miliarde lei 

 Ministerul Tineretului și Sportului – mai mare cu 3,2%, la 543,1 milioane lei 

 Ministerul Transporturilor – mai mare cu 9,4%, la 14,1 miliarde lei 

 Secretariatul General al Guvernului – mai mult cu 5%, la 1,98 miliarde lei 

 Serviciul de Informații Externe – mai puțin cu 0,03%, la 390,7 milioane lei 

 Serviciul de Protecție și Pază – mai mult cu 49,4%, la 397 milioane lei 

 Serviciul de Telecomunicații Speciale – mai puțin cu 9,8%, la 622,1 

milioane lei 

 Serviciul Român de Informații – mai puțin cu 0,56%, la 2,7 miliarde lei 

 Senatul României primește cu 24,2% mai mult, respectiv 249,8 milioane lei 

 Camera Deputaților va avea un buget mai mare cu 16,5%, respectiv de 478,8 

milioane lei 
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Deficitul estimat pentru 2021 este de 7,16% din PIB, adică 80 miliarde lei, 

conform Ministerului Finanțelor, fiind luată în considerare o creștere economică de 

4,3%, inflație medie anuală de 2,4%, 310.000 șomeri, și un câştig salarial mediu 

net de 3.323 lei lunar. 

Conform unui document care insoțește bugetul, planificarea bugetară pe anul 2021 

și estimările pe perioada 2022-2024 stabilesc deficitul bugetar ESA în anul 2021 la 

8,23% din PIB, urmând ca acesta să ajungă în anul 2024 la 2,90% din PIB, 

respectiv o reducere de 5,33 puncte procentuale față de anul 2021, încadrându-se 

spre 

sfârșitul orizontului de prognoză (anul 2024) în prevederile regulamentelor 

europene, respectiv 2,9% din PIB în anul 2024. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Președintele Iohannis, după o întâlnire cu ministrul Educației: Sistemul de 

învățământ trebuie digitalizat. Este un capitol mare și greu care poate fi 

finanțat din banii europeni. Modernizarea școlilor din România este esențială. 

Declarațiile șefului statului au avut loc la câteva ore după o întrevedere cu 

ministrul Educației, Sorin Câmpeanu. 

Iohannis a precizat că o parte dintre banii europeni (cele 30 de miliarde de euro) 

pot fi folosiți pentru a moderniza sistemul de învățământ. ”Dorim să oferim tuturor 

copiilor șansa de a învăța pentru a avea o meserie serioasă, a viitorului. Evident, în 

același timp, ne dorim pentru personalul din învățământ un mediu care-i 

încurajează să meargă mai departe, să aibă energie. Pentru societate, ne dorim 

tineri bine pregătiți care sunt dispuși și capabili să aibă meserii bune, bănoase, și să 

obținem o societate care câștigă bine și își permite să plătească pensii” a adăugat 

acesta. 

Principalele declarații:  

 Am avut o discuție foarte importantă cu ministrul Cîmpeanu și alte persoane 

din ministerul educației și echipa din administrația mea. Am abordat două 

teme mari: școala în format fizic, am făcut o analiză împreună. Am vrut să 

știm câți copii merg la școală, câți copii au fost infectați.  
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A doua mare temă va avea un impact imens în sistemul educație, este locul 

”României Educate” în Planul Național de Redresare și Reziliență. 

 Ne-am uitat la școlile redeschise fizic. Pot să vă spun că situația este bună. 

Sunt peste 10 mii de școli care funcționează fizic. Sunt aproximativ șase mii 

de unități care funcționează în scenariul galben, adică o parte semnificativă 

de copii merg fizic la școală. Peste două milioane de elevi au început fizic 

școala luni, 8 februarie, adică peste 70% din totalul elevilor din România. 

Ceilalți, rămași în format online, continuă așa studiile. Cu toții ne dorim ca 

localitățile din scenariul galben, roșu sau carantinate să aibă o evoluție 

pozitivă. Iată că iar ajungem la pandemie. 

 Trebuie să fim realiști. Pandemia nu s-a încheiat. Chiar dacă s-au adoptat 

măsuri restrictive care a permis reducerea succesivă a noilor infectări, nu 

putem spune că am scăpat de pandemie. În continuare, este extrem de 

important să fim responsabili, să respectăm restricțiile. Acum avem un 

motiv serios în plus: sunt copiii cărora trebuie să le oferim școală în 

format fizic. 

 A doua temă mare este felul în care putem finanța școala românească din 

PNRR. Sunt acei bani europeni, peste 30 de miliarde de euro, care vor fi la 

dispoziția noastră în următorii trei ani, ca să reparăm ce a stricat pandemia. 

În acest sens, am căutat, împreună cu ministerul, cele mai bune zone în care 

pot fi ceruți bani pentru a face școala mai bună. 

 Dorim să oferim tuturor copiilor șansa de a învăța pentru a avea o meserie 

serioasă, a viitorului. Evident, în același timp, ne dorim pentru personalul 

din învățământ un mediu care-i încurajează să meargă mai departe, să aibă 

energie. Pentru societate, ne dorim tineri bine pregătiți care sunt dispuși și 

capabili să aibă meserii bune, bănoase, și să obținem o societate care câștigă 

bine și își permite să plătească pensii. 

 Pornim de unde suntem acum: școli cu probleme, sistem subfinanțat de 

multe decenii și elevi care vor mai mult, care vor o educație mai bună. Se 

poate face: am reușit să cristalizăm câteva domenii din care putem face 

diferența. 
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 Digitalizarea – calculatoare, platforme digitale, digitalizarea întregului 

sistem școlar (trebuie să avem toate datele la un loc), să fim pregătiți pentru 

învățământul online, pentru care este nevoie de materiale. Este nevoie de 

pregătirea profesorilor pentru învățământul online, care un este același cu 

învățământul față în față. 

 Dotare – nu s-au mai făcut dotări în școlile românești de foarte mulți ani. 

Este nevoie de calculatoare, tablete, mobilier, laboratoare, biblioteci, dotarea 

tuturor școlilor cu material didactic și material didactic auxiliar. Un capitol 

neglijat în ultimele decenii. 

 Modernizare – cu toții ne amintim că în fiecare toamnă aflăm statistici care 

ne nemulțumesc: școli neautorizate, școli fără toate dotările necesare, care 

nu au ajuns la standarde de 2021. Cu acești bani, putem rezolva problemele 

cu instalațiile sanitare, cu protecția împotriva incendiilor. Secolul XXI, cu 

toții ne dorim să avem un mediu curat, să întreprindem toate măsurile pe 

care le putem întreprinde pentru a preveni încălzirea climei. Se poate și la 

nivel de școală, iar aici nu vorbesc doar de educația pentru un mediu sănătos 

– mergem mai departe. Putem construi să avem școli verzi, unde se respectă 

circuitele materiale, unde se produce energie alternativă. Sunt doar câteva 

din zonele în care ne-am propus să folosim acești bani europeni, pentru a 

schimba din temelii școala românească și să mergem către România 

Educată. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Proiectul de buget pe 2021 a fost lansat în dezbatere publică. Acesta este 

configurat pe o creștere economică de 4,3% și un deficit de 7,16% din PIB 

Proiectul Legii bugetului de stat pe 2021 a fost lansat joi seara în dezbatere 

publică, pe site-ul Ministerului Finanţelor, acesta fiind configurat pe o creştere 

economică de 4,3%. 
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Conform proiectului, bugetul de stat se stabileşte la venituri în sumă de 174,102 

miliarde de lei, iar la cheltuieli în sumă de 318,456 miliarde de lei credite de 

angajament şi în sumă de 261,451 miliarde de lei credite bugetare, cu un deficit de 

87.349,7 milioane de lei. 

 

Potrivit raportului privind situaţia macroeconomică, proiectul de buget este 

configurat pe un cadru economic cu o creştere economică de 4,3 % prevăzută 

pentru anul 2021, cu un vârf în anul 2023 de 5% şi un ritm mediu anual de 4,9% pe 

întreg orizontul 2022-2024, mai mare comparativ cu cea estimată a fi înregistrată la 

nivelul ţărilor UE (4,2% la nivelul zonei euro şi 4,1% pe total UE, estimată pentru 

anul 2021, conform prognozei de toamnă a UE). 

 

Deficitul bugetului general consolidat este estimat la 7,16% din Produsul Intern 

Brut în acest an, în condiţiile unor venituri reprezentând 32,67% din PIB şi ale 

unor cheltuieli de 39,84% din PIB, potrivit documentului. 

 

Pentru anul 2021 investiţiile sunt estimate la 5,50% din PIB, mai mari cu 8,3 

miliarde de lei faţă de anul 2020, iar în anul 2024 acestea vor reprezenta 4,81% din 

PIB, o creştere de 6,1 miliarde de lei faţă de anul 2021, cu un vârf situat în anii 

2020-2022. 

La elaborarea Bugetului asigurărilor sociale de stat şi al asigurărilor pentru şomaj 

pe anul 2021 s-au avut în vedere următoarele: 

- valoarea punctului de pensie de 1.442 lei, astfel cum a fost majorat cu 14% la 1 

septembrie 2020; 

- creşterea câştigului salarial mediu brut în anul 2021 la 5.380 lei, faţă de 5.150 lei 

estimat pentru anul 2020 şi 4.853 lei realizat în anul 2019; 

- creșterea numărului de şomeri înregistraţi, ajungându-se astfel la finele anului 

2021 la 310 mii persoane, de la 305 mii persoane la finele anului 2020; 

- creșterea ratei şomajului înregistrat, ajungându-se astfel la finele anului 2021 la 

3,6% faţă de 3,5% la finele anului 2020. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Ministerul Finanțelor spune că datoria publică nu va depăși 55% din PIB 

până în 2024. La final de noiembrie 2020 era la 44,4% 

Pe termen mediu (2021 – 2024), în condiții de consolidare fiscală, datoria 

guvernamentală brută, conform metodologiei UE se va mentine la un nivel 

sustenabil ce nu va depăși 55% din PIB, sub nivelul de 60% din PIB, se arată într-

un raport care însoțește proiectul de buget pe 2021. 

 

„Planificarea bugetară pe anul 2021 și estimările pe perioada 2022-2024 stabilesc 

deficitul bugetar ESA în anul 2021 la 8,23% din PIB, urmând ca acesta să ajungă 

în anul 2024 la 2,90% din PIB, respectiv o reducere de 5,33 puncte procentuale 

față de anul 2021, încadrându-se spre sfârșitul orizontului de prognoză (anul 2024) 

în prevederile regulamentelor europene, respectiv 2,9% din PIB în anul 2024”, se 

arată în document. 

 

Conform sursei citate, pentru anul 2021 investițiile sunt estimate la 5,5% din PIB, 

mai mari cu 8,3 miliarde lei ca în anul 2020, iar în anul 2024 acestea reprezintă 

4,81% din PIB, o creștere de 6,1 miliarde lei față de anul 2021 cu un vârf situat în 

anii 2020-2022. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Salariile de bază ale bugetarilor rămân în 2021 la nivelul din decembrie 

2020; compensarea orelor suplimentare, numai cu timp liber 

Salariile de bază/soldele de funcţie/salariile de funcţie/indemnizaţiile de încadrare 

lunară de care beneficiază personalul plătit din fonduri publice, precum şi 

indemnizaţiile aferente funcţiilor de demnitate publică şi funcţiilor asimilate 

acestora, prevăzute în Legea-cadru nr. 153/2017, vor fi menţinute la nivelul 

acordat pentru luna decembrie 2020, potrivit Raportului privind situaţia 

macroeconomică pe anul 2021 şi proiecţia acesteia pe anii 2022-2024, care 

însoţeşte proiectul Legii bugetului de stat pentru 2021. 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24599838-buget-2021-ministerul-sanatatii-primeste-11-mai-putini-bani-ministerul-educatiei-avea-0-81-mai-multi-bani-decat-2020.htm
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De asemenea, va fi menţinut în anul 2021 cuantumul sporurilor, indemnizaţiilor, 

compensaţiilor, primelor şi al celorlalte elemente ale sistemului de salarizare care 

fac parte, potrivit legii, din salariul brut lunar cel mult la nivelul cuantumului 

acordat pentru luna decembrie 2020, în măsura în care personalul ocupă aceeaşi 

funcţie şi îşi desfăşoară activitatea în aceleaşi condiţii. 

Alte măsuri prevăzute în anul 2021 vizează: menţinerea cuantumului indemnizaţiei 

de hrană la nivelul stabilit pentru anul 2020; neacordarea de premii şi a 

indemnizaţiei de vacanţă prevăzută de Legea-cadru nr. 153/2017; compensarea 

orelor suplimentare pentru personalul bugetar numai cu timp liber corespunzător, 

iar pentru poliţişti şi cadre militare se menţin reglementările din anii anteriori care 

vizează acordarea drepturilor salariale pentru activitatea desfăşurată în zilele de 

sărbători legale; prelungirea folosirii voucherelor de vacanţă emise în anul 2019 şi 

anul 2021 până la sfârşitul anului 2021 şi suspendarea emiterii de vouchere de 

vacanţă pentru anul 2021. 

De asemenea, studenţii înmatriculaţi la forma de învăţământ cu frecvenţă, în 

instituţiile de învăţământ superior acreditate, în vârstă de până la 26 de ani, 

beneficiază de tarif redus cu 50% pe mijloacele de transport local în comun, 

transportul intern auto, transport intern feroviar la toate categoriile de trenuri şi 

naval. Studenţii orfani sau proveniţi din casele de copii beneficiază de gratuitate 

pentru aceste categorii de transport, se mai arată în document. 

Proiectul de buget pe 2021 a fost lansat în dezbatere publică. Acesta este 

configurat pe o creștere economică de 4,3% și un deficit de 7,16% din PIB 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Justiţiei, Stelian Ion: Corupția în justiție nu este un fenomen 

generalizat 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, susține o conferință de presă, transmisă în direct de 

TVR 1, într-o Ediție Specială. Declarațiile ministrului vin a doua zi după ce 

Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a dat aviz negativ desființării  Secției de 

Investigare a Infracțiunilor din Justiție, după 7 ore de discuții tensionate. 

http://stiri.tvr.ro/proiectul-de-buget-pe-2021-a-fost-lansat-in-dezbatere-publica--acesta-este-configurat-pe-o-cre--tere-economica-de-4-3prc----i-un-deficit-de-7-16prc--din-pib_879226.html#view
http://stiri.tvr.ro/proiectul-de-buget-pe-2021-a-fost-lansat-in-dezbatere-publica--acesta-este-configurat-pe-o-cre--tere-economica-de-4-3prc----i-un-deficit-de-7-16prc--din-pib_879226.html#view
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ACTUALIZARE 10.00: Ministrul Justiției a declarat astăzi că a trimis Guvernului 

proiectul de desființare a SIIJ. Stelian Ion a reiterat că înființarea secției speciale 

nu a fost argumentată, iar ultimii ani a demonstrat că scopul ei a fost să pună 

presiune pe magistrați. 

Ministrul a spus că existența SIIJ ar însemna ”recunoașterea că în justiție corupția 

este un fenomen generalizat”, ori cu siguranță nu este așa. 

Principalele declarații ale ministrului Stelian Ion: 

 Avizul negativ al CSM reprezintă o dezamăgire 

 SIIJ este un organ absolut ineficient, nu se poate ocupa de toate problemele 

din toate instanțele și are în lucru aproximativ 6.000 de dosare 

 A avut o medie de trimitere în judecată de două rechizitorii pe an, foarte 

puțin, niciunul pentru fapte de corupție 

 Trebuie să avem instituții care să rezolve această problema, corupția din 

justiție. 

 Peste 17 milioane lei cheltuiți de la înființare cu rezultate foarte, foarte slabe 

 Scopul acestei secții a fost acela de a pune presiune pe magistrații onești, 

care și-au făcut treaba 

 Am văzut și anomalii inimaginabile, anchetarea unor înalți funcționari 

europeni, încercări de oprire de a accede la o anumită funcție europeană, 

prin acte declarate ilegale ulterior de judecători 

 Magistrați din cadrul CSM, chemați în scop de intimidare la această secție. 

S-a văzut că aceste descinderi la secția specială nu au fost întemeiate 

 Am încredere în DNA, dacă au fost probleme punctuale vor fi rezolvate 

____________________________________________________________ 
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Declarațiile pot fi urmărite și pe TVR Plus. 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, a afirmat, joi, în cadrul şedinţei Consiliului Superior 

al Magistraturii (CSM), că Secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie 

(SIIJ) a fost "croită greşit de la bun început”. 

În aceeași ședință, fosta preşedintă a CSM Lia Savonea a catalogat proiectul de 

lege privind desfiinţarea SIIJ drept "inacceptabil". 

Judecătoarele Lia Savonea și Gabriela Baltag l-au acuzat pe ministrul Justiției, 

Stelian Ion, care a trimis proiectul, că vrea să subordoneze politic justiția. 

În schimb reprezentanţi ai unor asociaţii ale procurorilor au spus că activitatea 

Secţiei speciale este una 'ruşinoasă', cu o rată de achitare a dosarelor trimise în 

instanţe de 66%. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ciolacu: Vom depune moţiune de cenzură. Vom încerca să creionăm o 

majoritate să răsturnăm acest Guvern 

Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, a declarat joi seară, la Antena 3, că social-

democraţii vor depune în Parlament, în actuala sesiune parlamentară, o moţiune de 

cenzură şi vor încerca să „creioneze” o majoritate pentru a răsturna actualul 

Guvern. 

 

„Avem această obligaţie din votul românilor. Votul românilor a fost foarte clar că 

PSD trebuie să desemneze prim ministrul, am câştigat alegerile la o diferenţă de 5 

procente. Până se va creiona o altă majoritate în Parlament o să funcţioneze 

actualul Guvern. Începem cu prima moţiune simplă, de bun-simţ şi necesară, 

împotriva ministrului Sănătăţii, şi în această sesiune vom veni şi cu moţiunea de 

cenzură şi vom încerca să creionăm o majoritate să răsturnăm acest Guvern”, a 

spus Ciolacu, potrivit Agerpres. 

 

El a adăugat că cei care sunt acum la Palatul Victoria „nu se pricep să guverneze”. 

 

 

https://www.tvrplus.ro/
http://stiri.tvr.ro/consiliul-superior-al-magistraturii--aviz-negativ-pentru-desfiintarea-sectiei-de-investigare-a-infractiunilor-din-justitie_879212.html#view
http://stiri.tvr.ro/consiliul-superior-al-magistraturii--aviz-negativ-pentru-desfiintarea-sectiei-de-investigare-a-infractiunilor-din-justitie_879212.html#view
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„Nu au specialişti, nu ştiu să gestioneze pandemia, nu au avut capacitatea de a crea 

un parteneriat între ei şi populaţie. Pentru ca populaţia să aibă încredere, acest 

parteneriat îl câştigi prin specialişti. Noi, când am văzut că este pandemie, primii 

oameni pe care i-am abordat de a veni în Parlamentul României au fost domnii 

Streinu Cercel şi Rafila, cei mai buni specialişti în domeniu”, a afirmat Ciolacu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cum a ajuns Ministerul Economiei, condus de Claudiu Năsui, în colimatorul 

Corpului de control al premierului / Vor fi verificate drepturile de 

administrator al platformei pentru Măsura 3 - Document 

Corpul de control al prim-ministrului a demarat o acțiune de verificare, la 

Ministerul Economiei, a modului în care a fost respectată legea în privința Măsurii 

3 (granturi pentru investiție acordate IMM-urilor) în urma dezvăluirilor din presă, 

potrivit unui document obținut de HotNews.ro. Altfel spus, acțiunea de control nu 

a fost inițiată ca urmare a unor sesizări făcute de către ministrul economiei Claudiu 

Năsui. Acesta afirmase cu o zi înainte, pentru HotNews.ro, că a discutat cu 

premierul despre nereguli în ceea ce privește Măsura 3. Reamintim că HotNews.ro 

a scris săptămâna trecută că ar fi fost viciat procesul de înscriere a IMM-urilor 

pentru finanțările din cadrul Măsurii 3 și că persoane în afară de administratori ar fi 

avut acces la datele de pe platforma de înscriere. 

 

HotNews.ro a făcut aceste devăluiri pe data de 4 februarie, iar pe data de 5, 

premierul Florin Cîțu a decis inițierea unei acțiuni de control. Claudiu Năsui 

afirmase pentru HotNews.ro că are cunoștință despre posibile fraude, că a discutat 

cu premierul și că va anunța în curând unele măsuri. Ministrul susținea că aflase cu 

puțin timp înainte ca termenul de înscriere să expire că au acces la datele de pe 

platforma de inscriere entități din exterior, în afară de administratori. 

 

Pe de altă parte, și Claudiu Năsui avea cont de administrator. Acestuia i s-a făcut 

cont de administrator pentru regiunea București, imediat cum și-a preluat mandatul 

de ministru, deși în mod obișnuit, administratorii sunt directorii și șefii de agenții.  
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De exemplu, fostul ministru al economiei nu a avut un astfel de cont. Întrebat 

asupra acestui aspect, ministrul a spus că direcțiile de specialitate i-au pus la 

dispoziție acest cont. 

 

Un referat întocmit pe 5 februarie de către șeful corpului de control al premierului, 

Silviu Gabriel Barbu, și semnat de premierul Florin Cîțu, arată că acțiunea de 

verificare a respectării prevederilor legale a fost demarată în urma dezvăluirilor din 

presă. Corpul de control vrea să verifice inclusiv modul în care s-au acordat 

drepturi de administrator pentru gestionarea platformei. 

Surse apropiate situației spun că ar fi avut acces inclusiv un apropiat al ministrului, 

Paul Ene, șeful USR Sector 4. 

Ce scrie în referatul privind inițierea unei acțiuni de control la Ministerul 

Economiei, Antreprenoriatului și Turismului 

 

"Având în vedere informațiile vehiculate în mass-media cu privire la suspiciunile 

de viciere a înscrierii IMM-urilor pentru Măsura 3 (granturi pentru investiție 

acordate IMM-urilor) și de influențare a listelor finale a IMM-urilor înscrise de 

către persoane din afara celor care aveau atribuții de acces la platforma 

electronică, în temeiul dispozițiilor art 1. alin 2 din Ordonanța de Urgență a 

Guvernului nr 87/ 2020 privind organizarea și funcționarea Corpului de control al 

prim-ministrului, a unei acțiuni de control la Ministerul Economiei, 

Antreprenoriatului și Turismului, având următoarele obiective: 

1. Verificarea respectării prevederilor legale și a normelor interne privind 

organizarea și funcționarea platformei destinată înscrierii IMM-urilor pentru 

Măsura 3 

2. Verificarea respectării prevederilor legale privind acordarea și utilizarea 

drepturilor de administrator pentru gestionarea platformei 

3. Verificarea respectării criteriilor de selecție a IMM-urilor înscrise în platformă 

4. Alte aspecte considerate relevante de către echipa de control 

 

Perioada supusă verificărilor va fi de 01.01.2020 - prezent. 
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În situația în care echipa de control constată că anumite acte sau operațiuni au 

fost inițiate anterior datei de 01.01.2020, se va putea extinde perioada supusă 

controlului. 

 

În conformitate cu prevederile legale și în scopul stabilirii adevărului, echipa de 

control va putea solicita documente, puncte de vedere și orice alte elemente 

edificatoare și, totodată, va putea desfășura orice activități apreciate ca fiind 

necesare pentru soluționarea temeinică și justă a obiectivelor stabilite. 

 

Verificările vor fi efectuate de către o echipă stabilită din consilieri ai Corpului de 

control al prim-ministrului desemnați prin Ordin emis de secretarul de stat, șeful 

Corpului de control al prim-ministrului. 

Totodată, având în vedere complexitatea acțiunii, vă rugăm să aprobați ca, în 

măsura în care va fi necesar, CCPM să poată solicita sprijinul autorităților sau 

instituțiilor publice cu experiență în activități similare obiectivelor de control, 

inclusiv prin atragerea unor specialiști". 

De aici reiese că nu Claudiu Năsui a cerut premierului declanșarea unei anchete cu 

privire la Măsura 3 de granturi pentru IMM-uri afectate de pandemie, după ce a 

identificat două probleme în derularea acesteia, așa cum susține și USR printr-un 

comunicat. 

Reamintim că premierul Florin Cîțu a anunțat, vineri, 5 februarie, că trimite Corpul 

de Control la Ministerul Economiei pentru o investigație privind Măsura 3, 

granturi pentru IMM-uri. 

„După o discuție cu ministrul Economiei, despre Măsura 3 (granturi pentru IMM-

uri), am decis că este imperios să se facă o investigație de către Corpul de Control 

al Prim-Ministrului. Vreau să mă asigur că acești bani ajung la firmele care au cea 

mai mare nevoie, în funcție de criteriile obiective prestabilite. În mandatul meu, 

banul public este folosit eficient și transparent”, a scris Cîțu pe Facebook. 

HotNews.ro a scris joi că modul în care arată listele preliminare cu aplicanții la 

granturile de investiții din cadrul Măsurii 3 destinat IMM-urilor ridică mari semne 

de întrebare, lucru observat inclusiv de către cei interesați să obțină aceste finanțări 

cuprinse între 50.000 euro și 200.000 euro. 

https://www.usr.ro/2021/02/05/ministrul-claudiu-nasui-a-cerut-premierului-ancheta-pe-masura-3-de-granturi-pentru-imm-uri/
https://www.usr.ro/2021/02/05/ministrul-claudiu-nasui-a-cerut-premierului-ancheta-pe-masura-3-de-granturi-pentru-imm-uri/
https://economie.hotnews.ro/stiri-companii-24584754-suspiciuni-viciere-inscrierii-imm-urilor-pentru-finantarile-din-cadrul-masurii-3-claudiu-nasui-spune-vorbit-premierul-cere-investigatie.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-companii-24584754-suspiciuni-viciere-inscrierii-imm-urilor-pentru-finantarile-din-cadrul-masurii-3-claudiu-nasui-spune-vorbit-premierul-cere-investigatie.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-companii-24584754-suspiciuni-viciere-inscrierii-imm-urilor-pentru-finantarile-din-cadrul-masurii-3-claudiu-nasui-spune-vorbit-premierul-cere-investigatie.htm
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Potrivit informațiilor HotNews.ro, există suspiciuni că a fost viciat procesul de 

depunere a proiectelor și că a fost influențat modul în care arată listele, în condițiile 

în care alte persoane în afară de administratori ar fi avut acces la datele de pe 

platforma de înscriere. 

HotNews.ro l-a contactat pe ministrul Economiei, Claudiu Năsui, pentru a solicita 

explicații. Acesta a spus că va discuta cu STS și va cere o investigație, un audit al 

platformei. 

Năsui mai afirmă că a discutat și cu premierul și va anunța în curând unele măsuri. 

Ministrul Economiei susține că a aflat cu puțin timp înainte ca termenul de 

înscriere să expire că au acces la date entități din exterior, în afară de 

administratori. Întrebat de HotNews.ro cine din afară a avut acces la date, ministrul 

a spus că băncile. Năsui afirmă că imediat cum a aflat, a solicitat restricționarea 

accesului la datele aplicației. 

 

Programul s-a lansat pe 4 decembrie 2020, ora 10.00, iar termenul final pentru 

înscrieri a fost 29 ianuarie 2021, ora 20.00. Pe data de 28 ianuarie 2021, Ministerul 

Economiei a emis un comunicat potrivit căruia va limita "accesul la datele 

aplicațiilor aferente Măsurii 3, pentru toate persoanele implicate în procesul de 

analiză și evaluare, până la finalizarea înscrierilor". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Nicușor Dan: Primăria Capitalei și primăriile de Sector vor înființa o 

Asociație de Dezvoltare Intercomunitară pentru a gestiona problema 

deșeurilor 

Primăria Capitalei împreună cu primăriile de Sector vor înființa o Asociație de 

Dezvoltare Intercomunitară pentru a gestiona problema deșeurilor la nivelul 

Bucureștiului și a atrage fonduri europene, a declarat joi seară, primarul Capitalei, 

Nicușor Dan. Ministru Mediului, Tanczos Barna a declarat că instituția sa va ajuta 

autoritățile publice locale în realizarea unor centre de depozitare pentru deșeurile 

voluminoase. 
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”Am încheiat o discuție foarte constructivă cu dl. ministru, cu cei 6 primari de 

Sector sau reprezentanții lor și cu președintele Consiliului Județean Ilfov, dar și 

reprezentanți ai instituțiilor care intermediază fondurile europene în România. Am 

discutat despre deșeuri. Este o problemă care a fost mult timp amânată în București 

și nu ne mai permitem să o amânăm. Important este că avem Primăria generală și 

cele 6 primării de Sector o viziune comună despre cum trebuie tratate deșeurile în 

Municipiul București care se va concretiza foarte curând într-o nouă strategie și un 

nou plan de acțiune asupra deșeurilor. Am decis împreună să facem un ADI - 

Asociație de Dezvoltare Intercomunitară, Primăria Generală și cele 6 primării de 

Sector, astfel încât să implementăm împreună strategia de colectare și tratare a 

deșeurilor și să putem accesa bani europeni care pe exercițiul 2014-2020 erau 

disponibili încă din 2014 și nu au fost atrași. Am fost de acord că trebuie să trecem 

la colectarea selectivă, o să urmeze și o dezbatere publică, au fost discuții dacă să 

fie o colectare selectivă pe 4 sau 5 fracții, am fost de acord că trebuie să 

implementăm principiul plătești cât arunci, în sensul că pentru acele categorii de 

deșeuri care vor fi amestecate tariful trebuie să fie proporțional cu cât aruncă 

fiecare dintre locuitori și am decis ca modalitatea în care sectoarele colectează să 

fie unitară la nivelul municipiului București”, a declarat Nicușor Dan. 

Ministrul Mediului, Tanczos Barna, a declarat că va ajuta primăriile să facă centre 

de depozitare pentru deșeurile voluminoase. 

”Este un nou început pentru capitală și mă bucur să văd că participă toate cele 6 

sectoare și Primăria Municipiului București, că există o gândire comună, coeziune 

și un angajament pentru rezolvarea acestei probleme. În ceea ce privește Ministerul 

Mediului, noi vom contribui la eficientizarea acestui sistem prin lansarea 

sistemului SGR la nivel național, cu siguranță acest sistem va contribui foarte mult 

la eficientizarea colectării selective. Pe de altă parte, lucrăm la un program național 

prin care vom ajuta autoritățile publice locale în realizarea unor centre de 

depozitare pentru deșeurile voluminoase, deșeurile din construcții, mobilier, textil, 

acele deșeuri care nu au voie să ajungă în deșeul menajer”, a declarat Tanczos 

Barna. 

Următoarea întâlnire a grupului de lucru va fi peste două săptămâni. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Rata anuală a inflației a urcat la 2,99% în luna ianuarie 

Rata anuală a inflaţiei a urcat la 2,99% în luna ianuarie a acestui an, de la 2,1% în 

decembrie, în condiţiile în care mărfurile nealimentare s-au scumpit cu 3,25%, 

mărfurile alimentare cu 2,88%, iar serviciile cu 2,51%, potrivit datelor publicate 

astăzi de Institutul Naţional de Statistică. 

"Preţurile de consum în luna ianuarie 2021 comparativ cu luna decembrie 2020 au 

crescut cu 1,3%. Rata medie a preţurilor de consum în ultimele 12 luni (februarie 

2020 - ianuarie 2021) faţă de precedentele 12 luni (februarie 2019 - ianuarie 2020), 

calculată pe baza IPC, este 2,6%", se arată în comunicatul INS. 

 

Banca Naţională a României estimează o inflaţie de 2% la sfârşitul primului 

trimestru din acest an, de 2,2% la finalul trimestrului II şi de 2,4% la sfârşitul 

trimestrului III. 

La finalul anului se estimează o inflaţie de 2,5%. 

 

"Ulterior publicării Raportului din luna august 2020 s-au concretizat unele presiuni 

dezinflaţioniste mai semnificative induse preponderent de componente exogene ale 

coşului de consum, pe segmentul preţurilor volatile ale alimentelor şi, respectiv, al 

celor ale combustibililor. În aceste condiţii, rata anuală a inflaţiei IPC este de 

aşteptat să coboare la sfârşitul acestui an până la 2,1%, o revizuire semnificativă de 

0,6 puncte procentuale faţă de prognoza anterioară. În paralel, sub impulsul 

deficitului de cerere agregată din economie şi al slăbirii treptate a rezilienţei pieţei 

muncii, corecţii mai pronunţate se vor reflecta şi în dinamica ratei anuale a inflaţiei 

de bază, aceasta urmând să atingă nivelul de 2% la orizontul proiecţiei (trimestrul 

III 2022). Pentru finele anului viitor, scenariul de bază actual reconfirmă valoarea 

din proiecţia precedentă în cazul ratei anuale a inflaţiei IPC (2,5%), în timp ce 

prognoza ratei anuale a inflaţiei de bază a fost revizuită uşor descendent (cu 0,1 

puncte procentuale, până la 2,1%)", se arată în Raportul asupra inflaţiei. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/02/12/rata-anuala-a-inflatiei-a-urcat-la-2-99-in-luna-ianuarie--659969
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 Creștere semnificativă a prețurilor în luna ianuarie. Din cauza scumpirii 

energiei, inflația lunară a crescut cu +1,3%, echivalentul a jumătate din 

creșterea prețurilor în întreg anul trecut. 

 Creșterea media a prețurilor a fost în ianuarie, față de decembrie, de +1,3%, 

dar cel mai mult s-au scumpit energia electrică (+18%), transportul aerian 

(+6,5%) și combustibilii (+1,9%); 

 Deși au avut un pas de creștere mai mic, și alimentele s-au scumpit mai mult 

decât în lunile anterioare (+0,63%) – legumele +2,2%, pâinea +0,6%, uleiul 

+2,6%. 

 Prețul cărnii a avut o creștere moderată (+0,2%) având în vedere și 

consumul moderat de după sărbători;Inflația ultimelor 12 luni urcă astfel la 

aproape 3%. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 INS: Consumul final de energie electrică a scăzut cu 3,3% în 2020; 

exporturile au crescut cu aproape 34% 

Consumul final de energie electrică în anul 2020 a fost de 53,462 miliarde kWh, cu 

3,3% mai mic faţă de anul 2019, iluminatul public înregistrând o scădere cu 11%, 

iar consumul populaţiei o creştere cu 5,1%, informează Institutul Naţional de 

Statistică printr-un comunicat remis, vineri, AGERPRES. 

 

Exportul de energie electrică a fost de 4,809 miliarde kWh, în creştere cu 1,217 

miliarde kWh (plus 33,9%), iar consumul propriu tehnologic în reţele şi staţii a fost 

de 5,375 miliarde kWh, în scădere cu 230,7 milioane kWh (minus 4,1%). 

 

Resursele de energie primară s-au diminuat în 2020 cu 10,8%, iar cele de energie 

electrică s-au redus cu 1,3%, faţă de anul 2019. Principalele resurse de energie 

primară au totalizat anul trecut 31,442 milioane tone echivalent petrol (tep), în 

scădere cu 3,81 milioane tep faţă de 2019. 
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Producţia internă a însumat 17,982 milioane tep (minus 1,953 milioane faţă de anul 

precedent), iar importul a fost de 13,46 milioane tep (minus 12,1%). 

 

Resursele de energie electrică au totalizat 63,647 miliarde kWh, în scădere cu 

850,1 milioane kWh, faţă de anul 2019. 

 

Producţia din termocentrale a fost de 20,422 miliarde kWh, în scădere cu 3,377 

miliarde kWh (-14,2%). Producţia din hidrocentrale s-a cifrat la 15,499 miliarde 

kWh, în scădere cu 329,9 milioane kWh (-2,1%), iar cea din centralele nuclearo-

electrice a fost de 11,466 miliarde kWh, în creştere cu 186,2 milioane kWh 

(+1,7%). 

 

Producţia din centralele electrice eoliene în anul 2020 a fost de 6,955 miliarde 

kWh, în creştere cu 210,6 milioane kWh, iar energia solară produsă în instalaţii 

fotovoltaice a fost de 1,703 miliarde kWh, în scădere cu 31,2 milioane kWh.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Afacerile din industrie s-au diminuat, anul trecut, cu 7% (INS) 

Cifra de afaceri din industrie a scăzut în 2020 cu 7% faţă de anul anterior, reiese 

din datele Institutului Naţional de Statistică (INS), publicate vineri. 

 

Potrivit sursei citate, în perioada analizată, industria extractivă a scăzut cu 11,1%, 

iar industria prelucrătoare, cu 6,9%. 

 

În plus, pe marile grupe industriale, scăderi ale cifrei de afaceri s-au înregistrat în 

sectoarele: industria energetică (-33,3%), industria bunurilor de capital (-8,1%), 

industria bunurilor de uz curent (-3,2%) şi industria bunurilor intermediare (-

2,8%). 

 

Singurul segment care a consemnat creştere a fost, în 2020, industria 

bunurilor de folosinţă îndelungată, cu un salt de 4,4%. 
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Datele INS relevă faptul că, în decembrie 2020 comparativ cu noiembrie 2020, 

afacerile din industrie au scăzut pe total cu 11,7%, ca urmare a activităţilor 

înregistrate în industria prelucrătoare (-12,2%). În schimb, industria extractivă a 

crescut cu 2,3%. 

 

Raportat la marile grupe industriale, în intervalul de referinţă s-au consemnat 

scăderi în: industria bunurilor de capital (-17,9%), industria bunurilor intermediare 

(-15,5%) şi industria bunurilor de folosinţă îndelungată (-9,1%). Pe de altă parte, 

creşteri au înregistrat industria energetică (+8,7%) şi industria bunurilor de uz 

curent (+0,8%). 

 

În ceea ce priveşte cifra de afaceri înregistrată în decembrie 2020, faţă de aceeaşi 

lună din 2019, aceasta s-a majorat cu 0,1%, datorită creşterii înregistrate în 

industria prelucrătoare (+0,2%). La polul opus s-a aflat industria extractivă, cu o 

scădere de 0,8%. 

 

Pe marile grupe industriale, creşteri au înregistrat industria bunurilor de folosinţă 

îndelungată (+26,9%) şi industria bunurilor intermediare (+11,7%), în timp ce 

scăderi s-au consemnat în industria energetică (-28,3%), industria bunurilor de uz 

curent (-4%) şi industria bunurilor de capital (-1,6%).  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Programele Fidelis și Tezaur vor continua în 2021. La Tezaur se dorește 

subscriere online 

Programele Fidelis și Tezaur prin care populația poate împrumuta statul vor fi 

continuare în 2021, conform unui raport al Ministerului Finanțelor care însoțește 

proiectul de buget pe 2021. 

„În scopul diversificării bazei de investitori și a creșterii accesibilității persoanelor 

fizice la cumpărarea titlurilor de stat, se are în vedere continuarea emisiunilor de 

titluri de stat pentru populație în cadrul celor două programe dedicate TEZAUR și 

FIDELIS, în limita unui plafon anual indicativ”, menționează sursa citată. 
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Pentru Programul TEZAUR se are în vedere introducerea de facilități care să 

permită realizarea în mediu online a subscrierilor și rambursărilor sumelor datorate 

la scadență investitorilor. 

 

Referitor la datorie, pe termen mediu, se are în vedere diversificarea instrumentelor 

de finanțare, prin realizarea de emisiuni de obligațiuni “verzi”, în acest sens o 

primă etapă o reprezintă crearea Cadrului general de emisiuni de obligațiuni verzi 

la nivel suveran, urmând să fie identificate în bugetul de stat proiectele de 

investiții/cheltuieli “verzi”. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Premierul Cîţu, la Bruxelles: discuţii cu oficiali CE; a exprimat 

disponibilitatea pentru implementarea obiectivelor din Agenda Strategică 

2019-2024 

Prim-ministrul României, Florin Cîţu - aflat în vizită la Bruxelles - a avut joi, o 

întrevedere cu Frans Timmermans, vicepreşedinte executiv al Comisiei Europene 

responsabil de Pactul Ecologic European, exprimând în context disponibilitatea 

României de a participa activ la implementarea obiectivelor pe termen lung agreate 

prin Agenda Strategică 2019-2024. 

El s-a mai întâlnit şi cu alţi înalţi oficiali ai Colegiului Comisarilor - Margrethe 

Vestager, vicepreşedinte executiv al CE pentru o Europă pregătită pentru era 

digitală, Adina Vălean, comisar european pentru transporturi. 

 

Potrivit unui comunicat al Guvernului, discuţiile cu înalţii oficiali ai Comisiei 

Europene au vizat atât priorităţile de ansamblu de la nivelul UE şi viziunea 

României în raport cu acestea, cât şi elemente de interes specific din perspectiva 

portofoliului demnitarilor europeni. 

 

"În cadrul acestor întrevederi, premierul Florin Cîţu a prezentat priorităţile 

Guvernului României în raport cu dosarele europene. De asemenea, a transmis un 

mesaj de angajament substanţial din partea României de a acţiona, în continuare, 

ca partener de încredere şi profund dedicat proiectului european.  
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De asemenea, a exprimat întreaga disponibilitate a României de a participa activ la 

efortul comun de refacere a Uniunii post-criză şi de avansare a implementării 

obiectivelor pe termen lung agreate prin Agenda Strategică 2019-2024. Totodată a 

ridicat în cadrul discuţiilor tema aderării României la spaţiul Schengen, care 

rămâne un obiectiv prioritar al României", se arată în comunicat. 

 

Sursa citată menţionează că discuţiile cu Frans Timmermans s-au concentrat pe 

obiectivele formulate prin Pactul Ecologic European, context în care prim-

ministrul Cîţu a reiterat sprijinul României pentru atingerea neutralităţii climatice 

pentru 2050 şi pentru creşterea nivelului de reducere a emisiilor pentru 2030. 

 

" Demnitarul român a subliniat importanţa stabilirii unui cadru de implementare 

flexibil, cu mecanisme de sprijin adecvate pentru statele membre care să ţină cont 

de realităţile economice şi sociale cu care acestea se confruntă şi care să nu 

determine o povară suplimentară pentru cetăţenii europeni, în special cei aflaţi în 

situaţii mai precare din punctul de vedere al bunăstării. De asemenea, prim-

ministrul României a reiterat importanţa pe care România o acordă utilizării 

gazului în acest proces de tranziţie, posibilitate confirmată de comisarul european, 

inclusiv în ce priveşte dezvoltarea reţelelor de distribuţie a gazului natural ", se 

spune în comunicat. 

 

Totodată, întrevederea cu Margrethe Vestager a oferit prilejul unui schimb de 

opinii referitor la consecinţele crizei generate de pandemia de COVID-19 asupra 

companiilor europene, inclusiv a celor din România, şi la mecanismele pentru 

sprijinirea eforturilor acestora de redresare. 

 

Prim-ministrul Florin Cîţu a apreciat activitatea Comisiei în acest context şi 

măsurile rapide de adaptare a cadrului legislativ în vigoare. 

 

" De asemenea, având în vedere relevanţa tot mai mare a sectorului digital la nivel 

european, prim-ministrul Florin Cîţu a arătat interesul pe care Guvernul României 

îl acordă acestui domeniu şi a subliniat aşteptarea realizării unei reale convergenţe 

digitale în cadrul Uniunii Europene, prin investiţii în infrastructură şi în 

dezvoltarea de competenţe digitale în toate statele membre.  
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În acest cadru, a prezentat proiectele de digitalizare avute în vedere de România, cu 

accent pe digitalizarea administraţiei, inclusiv a celei fiscale, a sistemului 

educaţional şi altele", precizează sursa citată. 

 

De asemenea, comisarul european a felicitat România pentru câştigarea competiţiei 

europene privind găzduirea Centrului Cyber al UE, fiind reiterată disponibilitatea 

de a fi sprijinită operaţionalizarea sa cât mai curând. 

 

Conform comunicatului, în cadrul reuniunii cu Adina Vălean au fost abordate 

aspecte de actualitate ale agendei europene, luând în considerare relevanţa 

domeniului transporturilor pentru buna funcţionare a pieţei interne a UE şi a 

economiilor statelor membre, evidenţiată suplimentar în contextul pandemiei. 

 

" Cei doi oficiali au subliniat în acest context importanţa menţinerii în continuare a 

coridoarelor de tranzit (Green lanes) pentru facilitarea mobilităţii pe durata crizei. 

De asemenea, a fost discutată situaţia dificilă creată de Pachetul Mobilitate I, fiind 

amintite acţiunile înaintate de România şi de alte state membre afectate la Curtea 

de Justiţie a Uniunii Europene", potrivit aceluiaşi comunicat. 

 

În context, premierul român a menţionat prioritatea acordată la nivel naţional 

proiectelor de infrastructură, având în vedere contribuţia acestora la dezvoltarea 

economică a României. 

 

" A subliniat importanţa unei abordări echilibrate în procesul de adaptare a acestui 

domeniu la noile obiective de climă şi digitale, cu luarea în considerare a 

imperativului de dezvoltare şi modernizare specific fiecărui stat membru. A salutat 

iniţiativa comisarului european de înfiinţare a unui Task Force format din experţi 

ai Comisiei Europene care să ajute statele membre, inclusiv România, să 

pregătească o proiecte de infrastructură de transport eligibile pentru finanţare din 

Facilitatea UE de Redresare şi Rezilienţă", se mai arată în comunicat. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Experții europeni în transporturi ajută România. Consultanță gratuită 

pentru implementarea proiectelor de infrastructură 

România va avea la dispoziție un grup de experți europeni care să-i ofere gratuit 

consultanţă pentru implementarea proiectelor de infrastructură. 

Este "cadoul" pe care comisarul european pentru transporturi, Adina Vălean, i l-a 

făcut premierului Florin Cîţu. 

Grupul de specialiști inițiat de Adina Vălean este deja constituit și se așteaptă că 

Romania să-şi desemneze reprezentanți în acest organism creat la nivelul Comisiei 

Europene. 

Am creat un grup de experți, din experți ai Directoratului pentru Transporturi pe 

care îl conduc, experți din lumea financiară din instituții financiare de prestigiu, 

inclusiv Banca Europeană de Investiții, coordonatori de proiecte din agenții 

europene care vor sta la dispoziția celor care trebuie să propună și să 

implementeze proiecte de infrastructură în România pentru ai consulta gratuit în 

fiecare pas al unui proiect de infrastructură, a declarat comisarul european pentru 

transporturi, Adina Vălean. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Noua listă a țărilor din zona galbenă. Cei care intră în România din aceste 

state - test Covid negativ și 10 zile carantină, fără test - 14 zile carantină 

Lista țărilor și zonelor cu risc epidemiologic ridicat a fost actualizată joi de 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență. Cei care intră în România din aceste 

state fie prezintă certificatul unui test RT-PCR negativ la SARS-CoV-2, făcut cu 

cel mult 72 de ore înainte, și intră în carantină 10 zile, fie efectuează o carantină de 

14 zile dacă nu prezintă acest document. 

 

Copii cu vârsta mai mică sau egală de 3 ani și persoanele care s-au vaccinat 

împotriva virusului SARS-CoV-2 sau persoanele care au avut Covid în ultimele 90 

de zile anterioare intrării în țară nu trebuie să facă testul. 
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„Comitetul Național pentru Situații de Urgență a adoptat în ședința de astăzi, 11 

februarie 2021, Hotărârea numărul 9 privind aprobarea listei 

țărilor/zonelor/teritoriilor cu risc epidemiologic ridicat pentru care se instituie 

măsura carantinei asupra persoanelor care sosesc în România din acestea, stabilirea 

regulilor de aplicare a măsurii carantinei asupra persoanelor care sosesc din 

țările/zonele/teritoriile de risc epidemiologic ridicat și abrogarea unor prevederi ale 

hotărârilor Comitetului. Astfel, a fost actualizată lista statelor de risc 

epidemiologic, lista care intră în vigoare de luni, 15 februarie 2021”, informează 

CNSU joi seară. 

Potrivit Hotărârii CNSU: 

 Art.1 - Se aprobă lista țărilor/zonelor/teritoriilor de risc epidemiologic 

ridicat pentru care se instituie măsura carantinei asupra persoanelor care 

sosesc în România din acestea, prevăzută în anexă la prezenta hotărâre. 

 Art.2 - (1) La intrarea în România, pentru persoanele care sosesc din 

țările/zonele/teritoriile de risc epidemiologic ridicat prevăzute la art. (1) și 

prezintă un document ce atestă rezultatul negativ al unui test RT-PCR 

pentru infecția cu virusul SARSCoV-2, efectuat cu cel mult 72 de ore 

înaintea îmbarcării (pentru cei care călătoresc cu mijloace de transport în 

comun) sau intrării pe teritoriul național (pentru cei care călătoresc cu 

mijloace proprii), se instituie măsura carantinei la domiciliu sau la locația 

declarată pentru o perioadă de 10 zile. 

 (2) Copiii cu vârsta mai mică sau egală de 3 (trei) ani, care sosesc în țară 

împreună cu persoanele prevăzute la alin. 1, intră în carantină pentru o 

perioadă similară cu a acestora și sunt exceptați de la obligația prezentării 

unui document care să ateste rezultatul negativ al unui test RT-PCR pentru 

infecția cu virusul SARS-CoV-2. 

 (3) Rezultatul negativ al testului RT-PCR pentru infecția cu virusul SARS-

CoV-2 prevăzut la alin. (1) este prezentat sub forma unui document (în 

limba oficială a statului respectiv și în limba engleză), în format letric sau 

electronic, eliberat de laboratoare autorizate, și va conține inclusiv datele 

de identificare ale persoanelor pentru care a fost efectuat testul. 
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 (4) Pentru persoanele sosite din țările/zonele/teritoriile prevăzute la alin. (1) 

și care nu prezintă la intrarea în tară un document care să ateste rezultatul 

negativ al unui test RT-PCR pentru infecția cu virusul SARS-CoV-2, se 

instituie măsura carantinei la domiciliu sau la locația declarată pentru o 

perioadă de 14 zile. 

 (5) Operatorii economici care efectuează transport internațional, aerian și 

rutier de persoane, prin curse regulate sau neregulate către România din 

zonele de risc epidemiologic, prevăzute la alin. (1.), au obligația să interzică 

îmbarcarea în mijlocul de transport a persoanelor care nu prezintă un 

document care să ateste: 

 a) rezultatul negativ al unui test RT-PCR pentru infecția cu virusul SARS-

CoV-2, efectuat cu cel mult 72 de ore înaintea îmbarcării sau, 

 b) efectuarea vaccinului împotriva virusului SARS-CoV-2 inclusiv celei de a 

2-a doze și pentru care au trecut cel puțin 10 zile de la administrarea 

acesteia până la data îmbarcării sau, 

 c) faptul că au fost confirmate pozitiv pentru infecția cu virusul SARS-CoV-2 

în ultimele 90 de zile anterioare îmbarcării și că au trecut cel puțin 14 zile 

de la data confirmării până la data îmbarcării. Dovada confirmării se 

realizează cu documente medicale ca de exemplu: test RT-PCR pozitiv la 

data diagnosticului, bilet de externare din spital sau test care să dovedească 

prezența de anticorpi de tip IgG efectuat cu maxim 14 zile anterior intrării 

în țară, precum și alte documente justificative. 

 (6) Măsura prevăzută la alin. (1) nu se aplică persoanelor sosite din Regatul 

Unit al Marii Britanii și Irlandei de Nord. 

Consultă aici integral Hotărârea CNSU 

Consultă aici anexa cu lista țărilor din zona galbenă 

Potrivit CNSU, lista actualizată va intra în vigoare de luni, 15 februarie. 

Stat/Zona/Teritoriu // Rata de incidenţă cumulată la 100.000 locuitori* 

 Portugalia - 1190.1 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-11-24600011-0-hotararea-cnsu-9.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-11-24600019-0-anexa-hotararea-cnsu-9.pdf
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 Israel - 1148.5 

 Muntenegru - 1110.8 

 Insulele Turks si Caicos - 1053.8 

 Andorra - 921.5 

 Cehia - 914.6 

 Monaco - 900.7 

 Spania - 843.1 

 San Marino - 763.4 

 Slovenia - 762.2 

 Gibraltar - 656.0 

 Guernsey - 651.5 

 Saint Lucia - 602.3 

 Croaţia - 599.1 

 Liban - 590.7 

 Letonia - 577.1 

 Estonia - 570.0 

 Statele Unite ale Americii - 517.1 

 Slovacia - 496.4 

 Emiratele Arabe Unite - 490.8 

 Saint Vincent si Grenadine - 484.0 

 Marea Britanie - 468.6 

 Aruba - 464.6 

 Albania - 456.3 
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 Seychelles - 451.5 

 Bahrain - 440.3 

 Franţa - 423.0 

 Sint Maarten - 419.8 

 Malta - 397.7 

 Suedia - 394.1 

 Puerto Rico - 368.9 

 Lituania - 353.3 

 Luxemburg - 349.2 

 Serbia - 348.6 

 Panama - 346.1 

 Maldive - 331.1 

 Irlanda - 326.5 

 Brazilia - 318.4 

 Olanda - 317.9 

 Insulele Falkland - 315.8 

 Italia - 281.5 

 Eswatini - 281.0 

 Belgia - 277.0 

 Chile - 272.9 

 Peru - 265.9 

 Columbia - 262.8 

 Elveţia - 251.4 
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 Argentina - 245.0 

 Kosovo - 231.9 

 Belarus - 231.6 

 Kuweit - 227.4 

 Austria - 224.8 

 Uruguay - 219.0 

 Bolivia - 215.4 

 Republica Moldova - 207.4 

 Botswana - 203.3 

 Macedonia de Nord - 199.5 

 Cipru - 198.9 

 Polonia - 196.4 

 French Polynesia - 195.8 

 Georgia - 195.6 

 Liechtenstein - 187.6 

 Malaezia - 181.2 

 Germania - 176.9 

 Ungaria - 176.4 

 Qatar - 176.3 

 Africa de Sud ** - 106.5 
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* (date publicate de ECDC joi 11 februarie 2021 pentru perioada 25 ianuarie -7 

februarie 2021) 

** urmare a detecţiei circulaţiei în populaţia umană a unor variante de virus SARS-

CoV-2 cu transmitere mai ridicată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comisia Europeană vede lucruri bune pentru România în privința 

economiei, dacă ne facem temele: consum - revenire puternică, vaccinare - 

ridicarea restricțiilor, creștere economică de 3,8% 

Comisia Europeană se așteaptă ca România să înregistreze o creștere economică de 

3,8% în 2021, respectiv cu 4% în 2022, potrivit previziunilor economice de iarnă 

ale executivului european. În ceea ce privește inflația, în 2021 se va înregistra o 

ușoară creștere la 2,6%, fiind urmată de o ușoară scădere la 2,4% în 2022. 

Se așteaptă ca consumul privat să-și revină puternic din cea de-a doua jumătate a 

anului 2021 datorită vaccinurilor, ceea ce ar duce la ridicarea graduală a 

restricțiilor. Consumul este așteptat să rămână robust în 2022. 

Investițiile vor române puternice, fiind susținute de sectorul construcțiilor. Se 

așteaptă ca exporturile să-și revină în contextul îmbunătățirii condițiilor economice 

ale principalilor parteneri comerciali ai României. Totuși, contribuția netă a 

exporturilor la creșterea economică va rămâne negativă. 

Pentru ca aceste lucruri să se întâmple, din document reiese că este nevoie de o 

implementare rapidă a Planului de Recuperare și Reziliență și îmbunătățirea 

finanțelor publice. Adică, cele de mai sus se pot întâmpla dacă ne facem 

temele. 

 

CE crede că economia zonei euro va crește cu 3,8 % atât în 2021, cât și în 2022, iar 

pe total UE va crește cu 3,7% în 2021 și cu 3,9 % în 2022. 

Bineînțeles, toate acestea reprezintă niște estimări. Comisia Națională de Strategie 

și Prognoză are propriile estimări pentru 2021 în privința economiei naționale: 

creștere economică de 4,3% și inflație de 2,5%. 
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Nimeni nu știe viitorul. HotNews.ro a publicat recent un material pe temă făcând 

referire la noile estimări ale Comisiei Naționale de Strategie și Prognoză 

(CNSP): “Oglinda fermecată” a autorităților ne spune povestea noastră de 

anul acesta. De fapt, Comisia de Prognoză o spune pentru buget 

Reluăm o parte din acel material, în special în ceea ce înseamnă prognozele. 

Economia, precum vremea, dificil de prognozat 

 

Anul trecut a apărut o carte „Radical Uncertainty: Decision-making for an 

unknowable future” de John Kay și Mervyn King, întregul material fiind inspirat 

de ea. 

 

Potrivit acesteia, precum clima, sistemele economice și sociale sunt nonlineare. Ca 

rezultat, evoluția economiei, precum clima, este dificil de prognozat. Nu există legi 

fixe de mișcare care să guverneze calea economiei. 

 

“Previziunea vremii este importantă pentru că deciziile fermierilor depind de ea. Și 

dacă prognozele meteo sunt bune, așteptările fermierilor și ale celorlalți se vor 

împlini”, scriu cei doi autori în acea carte. 

 

• Așteptările economice afectează comportamentul întrepriderilor, gospodăriilor și 

guvernelor. Pe bună dreptate, agenții economici nu cântăresc foarte mult greutatea 

prognozelor. 

 

“Deși calitatea prognozelor economice rămâne slabă, este necesară planificarea 

viitorului economic. Întreprinderile trebuie să ia decizii de investiții”, spun cei doi 

autori. 

 

De exemplu: 

 

Băncile centrale trebuie să ia decizii astăzi cu privire la ratele dobânzii, ale căror 

efecte vor deveni evidente cu un decalaj. 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24549046-oglinda-fermecata-autoritatilor-spune-povestea-noastra-anul-acesta-fapt-spusa-pentru-buget.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24549046-oglinda-fermecata-autoritatilor-spune-povestea-noastra-anul-acesta-fapt-spusa-pentru-buget.htm
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• Decizia de astăzi trebuie să se bazeze pe o judecată cu privire la probabilitatea 

unor rezultate viitoare diferite. 

 

• În trecut, băncile centrale spuneau foarte puține cu privire la deciziilor în privința 

politicii monetare. Astăzi, comunicarea, nu numai a deciziilor dar și a motivelor 

care au stat la baza deciziilor au o importanță mare. 

 

“Comportamentul piețelor financiare depinde de așteptările cu privire la modul în 

care banca centrală va răspunde la evenimentele viitoare. Acea comunicare ia 

multe forme. Minuta organismului decizional și discursurile membrilor săi creează 

o narațiune prin care persoanele din afară interpretează deciziile privind ratele 

dobânzii”, spune cartea citată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


